
2024

99 
€

2023

0 
€

En un context de pujada escandalosa dels lloguers, les hipoteques, els subminis-
traments i els productes bàsics de consum, l’Entesa considera que només es po-
dria justificar un increment del 15% –inèdit fins ara a la ciutat– per fer polítiques 
redistributives. 

Lamentablement, la primera mesura del nou govern del PSC i Junts per Sabadell, 
no ha estat oferir cobertura a les famílies que arriben amb dificultats a finals de 
mes o que ja formen part de la bossa creixent de pobresa, sinó pujar els impostos 
de manera lineal per compensar la mala gestió que els ha portat a tenir «un forat 
de 7 milions d’€», tal com va manifestar el 1r tinent d’alcaldessa, Pol Gibert.

El govern municipal ha estat víctima de la seva política electoralista d’increment zero 
pel 2023 i ara ho vol fer passar per efectes de la pandèmia, traslladant uns costos 
molt elevats a la ciutadania en un moment crític de crisi econòmica per a part de la 
població. En canvi, no s’apliquen cap mesura d’austeritat. Ben al contrari, per posar 
dos exemples: destinaran més de 3 milions d’€ a comprar a Naturgy, l’oligopoli amb 
milers de milions de beneficis, el fallit museu de Gas Natural i continuaran incremen-
tant la despesa nadalenca, que l’any passat va superar el milió d’€.

D’altra banda, l’increment del 15% de l’lBI ve acompanyat de dues mesures im-
positives més: l’increment del 16% de la taxa municipal de recollida residus i la 
implantació d’una nova taxa de tractament de residus, que el govern PSC i Junts 
per Sabadell vol aprovar i que recaptarà el Consell Comarcal, implicaran un retro-
cés en els hàbits de reciclatge i separació en origen.

Aquests increments no venen acompanyats de cap política per fomentar o millo-
rar el reciclatge i, de fet, s’elimina la tarifació social i es retallen les bonificacions, 
sinó que responen a un afany recaptatori. Tot plegat fa cada dia més urgent la 
necessitat d’implantar amb la màxima celeritat sistemes que permetin incentivar 
el reciclatge i la reducció de residus a través de tarifes que penalitzen qui no fa 
aquestes bones pràctiques, com ara el pla de recollida porta a porta.

L’extrema dreta 
al Consistori
Una de les notes negatives de les 

eleccions municipals del maig va 

ser l’entrada de l’ultradreta al Ple 

municipal amb 2 regidors de VOX.

De fet, l’onada reaccionària ve de 

fa temps. Els missatges d’aques-

tes formacions racistes i feixistes 

han trobat els darrers anys molt 

espai en uns mitjans de comuni-

cació cada cop més populistes i a 

les xarxes socials on poden llen- 

çar contínuament proclames deni-

grants cap a tot el que no s’ajusti 

al seu esquema. Amb l’ús dels tri-

bunals, les institucions i els mit-

jans han aconseguit situar els de-

bats i molts votants a l’espai entre 

la dreta i l’extrema dreta.

La pugna entre VOX i el PP com-

porta una involució en el marc de 

la ideologia dominant. El continu  

qüestionament i negacionisme de 

la universalitat dels drets humans 

i la justificació de la desigualtat 

social i les discriminacions èt-

niques, de gènere i d’orientació 

sexual.

Ras i curt, defensen que de mane-

ra «natural» hi ha gent de primera 

i gent de segona. Proclamen que 

no tothom té els mateixos drets i 

d’aquesta manera, amb discur-

sos extremadament simplistes i 

repetitius, contribueixen a crear 

una escletxa social a partir de ru-

mors, tòpics i la criminalització de 

determinats col·lectius.

Des de l’Entesa continuarem llui-

tant contra el racisme, el mas-

clisme i el feixisme a la ciutat. 

No podem decaure en la defensa 

dels drets humans universals, la 

justícia social i l’equitat.
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Una pujada d’impostos immoral

Taxa residus
Ajuntament

Nova taxa residus  
Consell ComarcalIBI

30€

15€

15%

15%

* Equival al 86% de la taxa de residus de l’Ajuntament del 2024  (115€ x 0,86 = 99€)

Exemple de l’augment de l’IBI i de les taxes de residus

2024

230 
€

15%

2023

200 
€

2024

115 
€

2023

100 
€

2024

444 
€

2023

300 
€

115 x 0,86 = 99€*

TOTAL
a pagar
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Una de les promeses electorals de l’alcaldessa va ser comprar l’edifici 

del Museu del Gas per instal·lar-hi el museu de la ciutat, que també incor-

poraria el MuseuTèxtil i la col·lecció privada Antoni de Montpalau. 

A banda de constatar que és absolutament impossible que l’edifici pugui 

acollir tots aquests usos, va bé fer una mica de memòria i recordar que 

l’efímer Museu del Gas, inaugurat al 2011, responia a una sucosa opera-

ció urbanística, que va ser aprovada amb els vots dels grups municipals 

del PSC, CiU, ICV-EUiA, PP i ERC. L’únic grup que va votar-hi en contra va 

ser l’Entesa per Sabadell.

Aquesta operació es va formalitzar amb un conveni urbanístic signat el 

2006 per l’alcalde Manuel Bustos segons el qual l’Ajuntament requalifi-

caria els terrenys de l’antiga fàbrica del gas del carrer Buxeda com a 

sòl residencial (3470 m2), places i jardins (2500 m2) i equipament educatiu 

(6000 m2), a canvi de què la Fundació Gas Natural ubiqués la seva seu cor-

porativa i el Museu del Gas a l’edifici de l’Energia de la plaça del Gas. Això 

va suposar una revalorització espectacular dels actius de Gas Natural, 

perquè aquells terrenys només s’haurien pogut destinar a instal·lacions 

industrials i magatzem. Si bé això ja va ser un negoci rodó, el cercle es 

pot tancar amb la compra per part de l’Ajuntament de l’edifici del museu. 

I aquí no ha passat res!

Govern PSC-JUNTS,  
els socialistes tornen a aixoplugar la dreta

Museu del Gas. 
Un negoci rodó!

La història es repeteix 20 anys des-

prés. Tant l’any 2003 com ara, el PSC 

de Sabadell comptava amb majoria 

absoluta. Aleshores, Manuel Bustos 

va fer un govern amb 23 regidors (d’un 

total de 27) (15 PSC, 3 CiU, 3 d’ICV-

EUiA i 2 ERC) i una vintena de càrrecs 

de confiança. Ara tindrem el segon 

govern més car de la història. Marta 

Farrés incrementa un 15,6 % la despe-

sa del govern per l’entrada dels dos 

regidors de Junts i de dos càrrecs de 

confiança, amb el resultat que el nou 
govern PSC-Junts costarà més d’1,1 
milió d’euros anuals (5 euros per ha-

bitant).

L’anunci del pacte PSC-Junts no ha es-

tat cap sorpresa. Veníem d’un mandat 

en què Junts ja comptava amb parcel-

les d’actuació (promoció de la ciutat, 

intervencions a la Gran Via) amb atri-

bució de personal tècnic i pressupost 

sense haver entrat formalment al go-

vern. Una situació ben curiosa, la de 

formar part de l’oposició i alhora tenir 

certes atribucions cedides per part del 

govern municipal. En qualsevol cas, el 

PSC de Marta Farrés obtenia a canvi el 

suport incondicional de Junts. Suport 

fidel que necessitava per al seu govern 

en minoria i, de pas, ha tingut a un dels 

grups formalment de l’oposició portant 

l’aigua al seu molí, afavorint que asso-

lís la majoria absoluta a les eleccions 

del passat maig, mentre que Junts ha 

passat de 3 a 2 regidors.

Encapçalat primer per Lourdes Ciu-

ró i després per Lluís Matas, el grup 

municipal dels postconvergents a 

Sabadell s’ha alineat sempre i en tot 

moment amb el govern del PSC. A 

tall d’exemple: l’expedient SMATSA, 

compartint la maniobra per no fer 

efectiva la nul·litat del contracte; la 

peregrina idea de fer una piscina 

d’onades al riu Ripoll (SurfCity) de la 

mà d’un promotor privat; el suport al 

Quart Cinturó, etc.

En resum, Junts per Sabadell entra 

finalment en un govern amb el PSC, 

quan aquest ni tan sols el necessita i 

seguirà portant l’aigua al molí de Mar-

ta Farrés perquè continuï revalidant 

majories. La vella sociovergència de 

sempre, però ara sense les filigranes 

del mandat passat. La famosa frase 

del «tites, tites» de Jordi Pujol segueix 

vigent!

Antiga fàbrica del gas del carrer Buxeda



Un matí de juliol, 28 famílies es van despertar sense subministrament elèc-
tric. Guillem Agulló es diu el bloc que la PAHC de Sabadell va ocupar l’any 
2015 i dona sostre a 150 persones. Han estat 8 anys intentant trobar solucions 
a la situació d’ocupació però ni la propietat ni l’administració han aportat 
propostes per a regularitzar la situació. Això ha significat que l’aigua i llum 
han estat «punxats» perquè no es van proporcionar comptadors socials per 
tal de regularitzar els consums. Endesa va tirar pel dret amb la complicitat 
dels Mossos i, sense previ avís ni manament judicial, va tallar el subministra-
ment de llum en plena onada de calor amb les repercussions humanitàries 
que això comporta: cap possibilitat de refrigerar aliments, nits a les fosques 
i sense poder pal·liar la xafogor de l’estiu.

Hom es pregunta com és que Endesa actua unilateralment vulnerant els 
drets bàsics de la ciutadania. La resposta és senzilla: Endesa sap que no re-
brà cap pressió per part del govern municipal del PSC, que al passat mandat 
es va dedicar a llençar proclames criminalitzant a les famílies que ocupaven. 
És en aquest context que Endesa sabia que tenia un aliat.

Les famílies afectades i la PAHC s’han trobat soles durant mesos, a ple estiu amb 
temperatures insuportables. Malgrat la denúncia pública als mitjans de comuni-
cació, Sabadell no es va mobilitzar. Ni la FAVS, ni entitats veïnals, ni associaci-
ons humanitàries o socials es van manifestar públicament davant l’arbitrarietat 
comesa per Endesa, ni tant sols per exigir al govern municipal un posicionament 
al costat de les famílies afectades. Únicament la Crida i la Síndica municipal van 
denunciar la situació i van reclamar el retorn dels subministraments.

Bloc d’habitatges Guillem Agulló. 
Nul·la sensibilitat social

 
Podeu veure les al·legacions al web de l’Entesa:  

https://www.entesa.org/2023/07/24/allegacions-dentesa-per-sabadell-a-lordenanca
          -municipal-reguladora-del-civisme-i-la-convivencia-a-sabadell/

L’Ordenança reguladora de civisme i convivència a Sa-
badell va ser aprovada inicialment pel Ple de l’Ajunta-
ment del 4 d’abril.

L’objectiu de l’ordenança hauria de ser mantenir l’es-
pai públic com un àmbit de convivència i civisme, amb 
respecte als drets i la pluralitat de formes de vida i 
d’expressions, on poder desenvolupar en llibertat la 
lliure circulació, l’oci, el lleure i la trobada.

En cap cas l’ordenança ha de ser un instrument per li-
mitar les llibertats individuals i col·lectives, al contrari, 
ha de reconèixer i garantir el dret a l’espai públic en 
convivència i respecte a la dignitat i els drets dels al-
tres. També el seu manteniment en bones condicions.

Ordenança Municipal de Convivència
Des de l’Entesa vam presentar diverses al·legacions, de les quals 
destaquem:

   Afegir: Aquesta ordenança garantirà els drets bàsics 
d’opinió, manifestació, reivindicació, protesta, d’expressió 
artística, etc. exercits de manera individual o col·lectiva.

   Afegir: Les actuacions municipals s’adaptaran a les circums- 
tàncies lingüístiques, culturals, socials, religioses o de qual-
sevol altra índole de les persones a les quals vagin destina-
des a fi que puguin comprendre adequadament els missatges 
i assumir com a propis els valors de convivència i civisme.

   Es garantiran els drets bàsics d’opinió, manifestació, 
reivindicació, protesta, d’expressió artística, etc. siguin 
exercits de manera individual o col·lectiva.

L’Ajuntament ha de fomentar la convivència, el civisme i unes bo-
nes condicions ambientals, desenvolupant campanyes de comu-
nicació i mediació per estimular el comportament solidari, l’ajuda 
mútua i la tolerància. També caldrà una formació als treballadors 
municipals i de manera específica als membres de la policia mu-
nicipal, amb la finalitat d’aconseguir una interpretació de l’orde-
nança el mínim de discrecional possible.

Que està passant a Sabadell? On és la so-
cietat solidària i les seves organitzacions 
que en altres moments s’hagués mobilitzat, 
si més no, per motius humanitaris oferint 
suport material i moral. El Sabadell solidari 
i lluitador fa temps que ha estat engolit pel 
clientelisme del PSC, primer de la ma de Ma-
nuel Bustos i ara de la seva deixebla Marta 
Farrés. Capgirar aquesta situació és respon-
sabilitat de la societat organitzada per a re-
cuperar l’esperit crític i espais col·lectius de 
reflexió i propostes que generin alternatives.

Després de mesos de gestió per part de la 
PAHC i les famílies afectades, finalment s’ha 
acceptat gestionar comptadors socials, 
no sense traves per part d’Endesa que ha 
fet que la possible solució al problema s’en-
darrereixi en el temps.



Podeu veure les al·legacions al w

El Molí d’en Mornau és un dels edificis més importants del patrimoni industrial i històric 
de la ciutat. Està declarat Bé Cultural d’Interès Nacional, BCIN, i protegit pel Pla de Pro-
tecció del Patrimoni de Sabadell amb el màxim nivell de protecció. De propietat privada, 
està en desús des de finals dels anys 90 del segle passat. Tot i gaudir de la màxima pro-
tecció es troba en un estat de semiruïna i el passat mes de desembre va col·lapsar una 
part important del vessant nord de la coberta.

Des de l’Entesa vam posar en coneixement de l’Ajuntament aquest fet, que va reconèixer 
que no existeix cap expedient de disciplina urbanística. També ho vam comunicar al 
Departament de Cultura de la Generalitat, responsable de vetllar per la conservació dels 
edificis declarats BCIN. A dia d’avui ni la Generalitat, ni la propietat no han iniciat cap 
tipus d’actuació.

Es tracta d’una mostra més del desinterès de determinats propietaris pel patrimoni ar-
quitectònic, industrial i històric de la ciutat i una mostra de la deixadesa de les adminis-
tracions que tenen l’obligació de garantir que es mantingui en les condicions adequades.

L’obra del Vapor de Ca l’Escardat-Bosser 
del carrer d’Alemanya 60, va iniciar-se el 
desembre de 2013 i resta aturada des de 
mitjans de 2018. La promotora Fabrilia SL 
(Bosser) va entrar en concurs de creditors 
i la direcció de l’obra va renunciar-hi, que-
dant l’estructura que suporta les façanes 
sense el control tècnic que requereix.

10 anys de molèsties amb unes voreres im-
practicables i unes baluernes per estruc-
tures. 5 anys d’obres aturades que han ge-
nerat una situació insostenible pels riscos 
que comporten, a banda de la imatge de 
deixadesa que s’ofereix.

A pesar de les queixes i les denúncies 
veïnals la situació s’ha cronificat per la 

manca de celeritat dels responsables mu-
nicipals a l’hora d’exigir a la propietat la 

retirada de l’estructura i la tanca d’obra. 

Mentrestant, el govern municipal del PSC 

ha anat generant promeses incomplertes 

per a desviar la seva inoperància. 

Cal tenir present que l’enderroc de les faça-

nes interiors i la coberta de les naus va ser 

autoritzat l’any 2011 pel regidor d’urbanisme 

del govern del PSC, Josep Ayuso. L’enderroc 

va ser irregular perquè les naus estaven pro-

tegides pel Pla de Protecció del Patrimoni. 

L’Entesa ja ho va denunciar en el seu moment. 

Aquest enderroc de l’estructura i les façanes 

interiors de les naus va comportar l’aparatós 

estintolament de les façanes exteriors.

Molí d’en Mornau,
el menyspreu pel Patrimoni

Estructura de Ca l’Escardat, 
anys de deixadesa i molèsties



El Parc Fluvial del Ripoll és el projecte 
per a convertir el riu Ripoll en un gran 
parc de nord a sud de la ciutat, en el 
que la natura sigui l’eix principal en 
convivència amb l’horta, la indústria i 
el lleure. Va començar a fer-se realitat 
els anys noranta, amb el Pla de recupe-
ració integral del riu Ripoll que va per-
metre revertir el procés de degradació 
en què es trobava. Gràcies a importants 
inversions es va millorar la qualitat de 
l’aigua, de la vegetació i de la fauna i es 
van crear llocs d’estada i de lleure.

Tot i les importants millores, el riu Ri-
poll pateix un nou procés de regressió, 
fruit del desinterès polític, de la manca 
d’inversió als darrers anys i del tanca-
ment i abandonament d’indústries. El 
barraquisme, les indústries enrunades 
i convertides en abocadors incontro-
lats, el patrimoni històric en estat de 
ruïna, etc. l’estan convertint novament 
en un espai degradat.

En lloc d’impulsar noves actuacions per 

a millorar l’estat actual del Parc Fluvial, 

el govern municipal del PSC ha promo-

gut una nova modificació del planeja-

ment urbanístic, la MPG-132, amb la 

finalitat que s’hi puguin implantar nous 

usos com: Recreatiu (subús oci); Magat-
zem no logístic; Sanitari-assistencial; 
Educatiu; Cultural i Comerç singular. 

Una modificació que neix de l’interès 
de propietaris de terrenys i de naus ubi-

cades al riu, al marge de l’interès públic 

i d’una visió global de tota la problemà-

tica del Parc Fluvial i que no té en comp-

te els impactes que aquests nous usos 

ocasionarien en els sistemes naturals, 

amb un increment de la mobilitat amb 

vehicle privat, més aparcaments i més 

contaminació. La implantació d’aquests 

nous usos podria acabar amb el projec-

te del Parc Fluvial del Ripoll convertir-lo 

en un polígon marginal on tot hi cap.

Des de l’Entesa per Sabadell hem pre- 
sentat diverses consideracions i al·le-
gacions a la MPG-132, sol·licitant sus-
pendre la seva aprovació amb la finali-
tat de preservar els valors ambientals, 
patrimonials i socials del Parc Fluvial 
del riu Ripoll i garantir l’equilibri entre 
els elements naturals, l’horta, el lleure 
i la indústria.

Quan el març de 2022 l’alcaldessa Marta Farrés i l’em-
presa Lunatica Lodging SL van anunciar la construcció 
d’un complex lúdic-esportiu per a la pràctica de surf al 
riu Ripoll, el SurfCity, sabíem que caldria organitzar-se per 
evitar un nou atemptat que afectaria a un dels espais na-
turals més valuosos del Ripoll, amb una instal·lació amb 
finalitats lucratives al marge de l’interès esportiu i social. 

Entitats i persones individuals, amb el suport d’entitats 
com l’Adenc i d’organitzacions com l’Entesa i la Crida, van 
crear la Plataforma en Defensa del Ripoll que ha convo-
cat assemblees, actes informatius i reivindicatius, debats 
i plantades cada divendres davant l’Ajuntament denun-
ciant el projecte. El setembre de 2022 es van presentar 
desenes d’al·legacions a l’aprovació inicial del Plec de 
condicions per a la concessió dels terrenys municipals, 
13 mesos després encara no han estat respostes. 

El maig de 2023 la Plataforma va portar una moció al Ple 
municipal, que es va aprovar amb els vots favorables de 
la Crida, ERC i la regidora Marta Morell, l’abstenció de 
JxSBD i Ciudadanos i el vot en contra del PSC, en la que 
es proposa acordar Desestimar el projecte lúdic-espor-
tiu anomenat SurfCity. 

Podríem afirmar que el SurfCity està sentenciat i descar-
tat, conscients que sense l’organització i el treball realit-

El Parc Fluvial del Ripoll en risc  
pels nous usos que el PSC vol permetre 

El SurfCity, sentenciat? 

eb de l’Entesa: https://www.entesa.org/wp-content/uploads/2023/09/230925_AllegacionsES_MPG132_RiuRipoll.pdf

zat per la Plataforma no s’hagués arribat fins aquest punt. Caldrà 
però no baixar la guàrdia. Els intents de destruir el que és públic 
per afavorir els interessos a privats per part del PSC sembla que 
no tenen aturador.

Una proposta alternativa
Una de les aportacions de la Plataforma en Defensa del Ripoll 
ha estat la presentació d’una proposta alternativa a l’espai on 
pretenien construir el SurfCity. Es tracta d’uns aiguamolls que 
es proveirien de l’aigua de la mina propera de la Font del Pi.  Un 
espai humit que afavoriria la biodiversitat, la vegetació i la fau-
na i alhora serviria com element filtrador de les aigües. 

Una àrea de lleure i gaudi oberta a tothom, com a punt d’obser-
vació de fauna, d’estada i d’esport amb uns circuits d’atletisme 
amb camí de terra, vinculats a les pistes d’atletisme.
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A les portes de l’11è aniversari de l’esclat del cas Mercuri, el proper  
27 de novembre, el sumari ha tingut alguns avenços en els darrers mesos:

Els defensors del Quart Cinturó i de la urbanització de la plana del Vallès (PSC, JxCat, Cambres de Comerç i altres devasta-
dors) són conscients de la impopularitat d’aquesta autopista, que acabaria destruint els darrers espais naturals i agreujaria 
encara més l’emergència climàtica, la contaminació i la salut pública. Sota aquesta premissa han impulsat una estratègia 
desinformativa, en col·laboració amb els mitjans de comunicació afins, basada en anunciar veritables falsedats amb la in-
tenció de confondre l’opinió pública i encobrir les greus conseqüències que tindria. Algunes proclames que difonen:

Més Mercuri

Quart Cinturó / Ronda Nord, l’engany com estratègia 

   Peça 21
S’ha finalitzat la instrucció i resta pendent de la 

data de judici per la conxorxa organitzada amb la fi-

nalitat que l’empresa Sitjas Motor SL eludís l’incre-

ment de l’impost municipal IAE a l’haver augmen-

tat la superfície del local. A més del propietari de 

l’empresa, Antoni Sitjas, estan acusats un total de 9 

persones més, entre elles Melquíades Garrido, on-

cle de Manuel Bustos, Montserrat Capdevila, PSC i 

responsable de l’Agencia Tributària en el moment 

dels fets, 3 treballadors de l’empresa i 4 empleats 

públics de l’Ajuntament de Sabadell.

Més lentament del que seria desitjable, es van clarificant uns fets corruptes –únicament dels 2 anys investigats dels 13 que 
el PSC va mantenir el poder municipal– amb actuacions contra l’interès públic i de l’administració de la qual eren servidors, 
amb la finalitat de beneficiar-se i beneficiar el seu entorn polític, familiar, d’amistats i clientelar.

Cas 
Mercuri

   Ara li diuen Ronda Nord però és el 
Quart Cinturó. Van canviant el nom 
per confondre: Autovia Orbital, 
B-40, Ronda Vallès... però tot és el 
mateix i el traçat que dibuixen és el 
mateix que el del QC.

   No tindrà impacte perquè no afec-
tarà els espais naturals. Fals, no 
pot passar per un altre lloc que 
no sigui per la reserva de sòl del 
Quart Cinturó establert en el plane-

jament i que afecta tots els espais 
lliures del Vallès. A més, també hi 
ha impactes sobre els sòls urbans.

   Es farà soterrada, amb tuneladora 
per evitar l’impacte. Fals, no exis-
teixen tuneladores per construir 
autopistes.

   Serà una carretereta petita, amb un 
carril per banda. Fals, tindria 3 car-
rils per banda, com la Ronda Oest.

   Descongestionarà la Gran Via. 
Fals, un 90% del transit de la Gran 
Via es trànsit intern de Sabadell i 
no esmenten que la connexió amb 
l’A-2 a Abrera afavoria encara més 
el transit cap a Sabadell.

   La farà la Generalitat amb diners 
de Madrid. Fals, la competència 
del Quart Cinturó és de l’Estat, del 
Ministerio de Transportes, i el fi-
nançament també.

A més de denunciar aquesta estratègia desinformativa i manipuladora, cal continuar lluitant per desestimar definitivament 
el Quart Cinturó i exigir un canvi de model de mobilitat basat en el transport col·lectiu, respectuós amb el territori i els espais 
naturals en coherència en el procés de mitigació de l’emergència climàtica.

   Peça 31
També s’ha finalitzat la instruc-

ció i està pendent de data de 

judici per la contractació irre-

gular de persones afins al PSC 

al Consorci per a la Gestió de 

Residus del Vallès Occidental i 

a l’Àrea Metropolitana de Bar-

celona. Estan acusats Manuel 

Bustos, Paco Bustos i Paco 

Fernández.

   Peça 33
Judici previst pels dies 9,10,27 i 28 de no-

vembre. Seuran en el banc dels acusats 

Manuel Bustos, Josep Miquel Duran, ex-

cap de la Policia municipal, i Manuel So-

moza, exdirector de l’Àrea d’Urbanisme 

de l’Ajuntament de Sabadell, per haver 

organitzat una reunió amb l’empresari 

José Ríos amb la finalitat de pressionar-lo 

perquè no revelés el contingut d’unes 

gravacions sobre possibles suborns a 

canvi de concessions d’obres públiques.

Dibuix de la Ronda Nord que coincideix al 100 % amb el traçat del Quart Cinturó Camps de Ca n’Ustrell per on passaria el Quart Cinturó / Ronda Nord



El català en perill, a l’Ajuntament també
El català es troba en perill. Només el 30% de la població el té 
com a llengua inicial i això és especialment evident entre els 
més joves, on l’ús del català ha experimentat una disminució 
alarmant. Igualment d’alarmant és el retrocés important en 
l’ús habitual del català a l’àmbit de la salut, posant en perill 
el dret a ser atès en català, tal com va reivindicar Carme 
Junyent en el seu darrer l’article, El dret a morir en català.

Tenint en compte que les administracions han de garantir 
la capacitació lingüística dels prestadors dels serveis pú-
blics, l’Ajuntament, com l’administració més representativa 
de la ciutat, hauria de liderar la promoció i protecció del 
català. No obstant això, el seu ús en els plens i en alguns 
dels serveis municipals és cada vegada més insuficient. És 

essencial que faci passos 
decidits per revertir aques-
ta tendència i promoure 
l’ús del català a tots els ni-
vells, tant interns com externs 
a tota la ciutat tal i com preveu 
el Reglament per a l’ús de la llengua 
catalana a l’Ajuntament de Sabadell.

Per preservar el català, cal un esforç conjunt de l’Ajuntament, 
les institucions i la societat en general. La llengua catalana 
és part de la nostra identitat, i assegurar-ne la continuïtat 
és un deure de tots. És hora de posar en pràctica polítiques 
efectives i promoure l’ús del català a tots els àmbits i nivells.

u
engngguauauaaaauaaaaa 
b dd llll

El passat 6 de juny vam conèixer la sentència condemnatòria 

a Maties Serracant com a Alcalde arran de la seva actuació 

en el marc de la celebració del Referèndum de l’1 d’octubre. 

La jutgessa considera provada la comissió d’un delicte de 

desobediència greu de la resolució judicial per haver auto-

ritzat la votació en el referèndum d’independència del 2017. 

La condemna implica una multa de 1.800 € i quatre mesos 

d’inhabilitació per a l’exercici de càrrec públic. 

S’ha recorregut la sentència davant l’Audiència de Barcelo-

na al·legant que vulnera i castiga drets fonamentals, al mar-

ge que ell com alcalde no era qui convocava el Referèndum. 

Es tracta d’un intent més de reprimir la llibertat individual i 

col·lectiva expressada en el dret a decidir el futur del país. 

Anar a votar no és cap delicte i expressar-se lliurement tam-

poc ho pot ser.

Recorreguda la sentència al judici al Maties per l’1-O
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ENCATALÀSI US PLAU

El passat mes d’abril la Junta de Go-

vern Local (PSC) va aprovar inicialment 

el Pla Especial (PE-144) per assignar 

l’ús sanitari-assistencial a la parcel·la 

municipal situada a la carretera de Be-

llaterra, entre el Cercle Sabadellès i el 

Col·legi La Vall, amb la finalitat de cons-

truir-hi un centre logístic de 15.000 m2 

i 1.500 m2 d’oficines pels serveis de la 

Plataforma logística Coordinació Lo-
gística Sanitària AIE, de la qual el Parc 

Taulí en forma part.

L’Entesa va presentar al·legacions, ex-

posant que en una parcel·la qualificada 

de sanitari-assistencial no és possible 

construir-hi un centre logístic i que, de 

fer-ho, seria una greu vulneració del 

planejament urbanístic vigent. D’altra 

banda, que un centre logístic de l’en-

vergadura que es proposa amb un im-

portant trànsit de vehicles pesants no 

és la millor ubicació en una carretera 

de caràcter local com la BV-1414.

La resposta dels responsables munici-

pals desestimant les al·legacions és re-

alment preocupant, amb l’argument que 

“han transcorregut gairebé 30 anys des 
de l’aprovació del Pla General Urba-
nístic” donant entendre que les deter-

minacions del planejament urbanístic, 

tot i ser plenament vigents, es poden 
vulnerar pel sol fet d’haver estat apro-
vades fa 30 anys. Un argument que posa 

de manifest una greu desconsideració 

envers l’ordenament urbanístic vigent. 

D’aprovar-se el Pla Especial, podria 

comportar un clar cas de prevaricació.

Un Centre logístic a la Carretera de Bellaterra?
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5 de juliol, el pica-pica de final de curs

Tota la nostra solidaritat amb el poble palestí en el seu llarg camí  
per aconseguir el dret a ser lliure.

Ara més que mai, davant l’horror que està patint per part de l’Estat ocupant israelià. 

Solidaritat amb el Poble palestí

Com cada any, una mica abans de les vacances, l’Entesa celebra amb un pica-pica el final del curs polític. Tot plegat un motiu molt 
agradable per trobar-se, fer-la petar i posar-se una mica al dia dels darrers esdeveniments de la ciutat i de la política municipal.

1 d’Octubre
Set anys després recordem i recordarem sempre La il·lusió de l’1 d’Octubre. I volem fer-ho amb paraules de l’aleshores, 
alcalde de Sabadell, Maties Serracant:

‘L’1 d’octubre del 2017 gairebé 63.000 persones vam votar a Sabadell. Vam votar amb il·lusió, amb esperança, amb 
sentiments a flor de pell, com es fa amb les coses que es desitgen intensament. Vam posar col·lectivament les urnes 
per conèixer la resposta dels nostres veïns a una pregunta: «Vols que Catalunya sigui un estat independent en forma de 
república?». Dos dies després, el 3 d’octubre, la ciutat va viure la mobilització més gran dels darrers 45 anys, amb una 
barreja de sensacions contradictòries. De tot el viscut i les seves conseqüències no ens n’oblidem’. 

I per això ho continuem i ho continuarem repetint: No ho oblidarem mai!

activitats
de l’

Malauradament aquest any ens han 
deixat la Manola Estepa, el Toni Mur-

cia, l’Antoni Garriga i l’Antoni Sorolla.

Quatre persones incansables que amb la 
seva dedicació i la seva lluita per la justícia 
social, l’equitat i la sostenibilitat van ajudar 
a millorar la ciutat i la societat en general. 

En memòria

a m

La seva empatia, el seu compromís i el seu llegat perduraran en cada pas que fem cap a un Sabadell millor. Gràcies!


